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PROČ TO DĚLÁM?
nová rubrika o mimoškolních
aktivitách dětí ze školy
ČTĚTE NA STRANĚ 2

HOW ARE YOU?
rozhovor s paní učitelkou
Hošťálkovou
ČTĚTE NA STRANĚ 2

Pár slov na 
úvod

foto: ilustrační foto

Konec roku 2018 se blíží
závratnou rychlostí a s ním
přicházejí nejkrásnější, ale také
nejhektičtější svátky v roce -
Vánoce.
Ty jsou na škole vždy spojeny
s velkými přípravami, mezi něž
patří už tradiční Vánoční
jarmark, kde se prodával mj.
i pečený čaj, na jehož přípravě
se děti podílely, a k němu v letos
přibyla ještě výstava na Staré
poště s názvem Adventní čas.
O tom všem děti napsaly, přidaly
ještě recenzi divadelního
představení, jež navštívily
v listopadu, a rozhovor s paní
učitelkou Hošťálkovou. V tomto
čísle vychází poprvé rubrika
Proč to dělám, v níž bychom
chtěli přibližovat volnočasové
aktivity některých dětí.
A já přidávám všem za sebe
i celou redakci, jíž děkuji
za skvělou práci, přání krásných
Vánoc a všeho nejlepšího
do roku 2019.

Hana Šmídová

... a zase ty Vánoce ...

foto: Iveta Žemličková

Jako každý rok byly i letos 3.
prosince na náměstí zahájeny
vánoční trhy. Vánoční strom je
krásně nastrojen, náměstí ožilo
a mezi dřevěnými stánky se
hemží návštěvníci a kupující
nejrůznějších produktů.
Na pódiu probíhá vánoční
program, také děti z 1. stupně
naší školy přispěly vystoupením
Vánoční třpyt. Současně, také 3.
prosince, proběhla na Staré poště
vernisáž výstavy naší školy
Adventní čas, která se bude
konat až do 21.12. a je zde
k spatření spousta vydařených
výtvorů žáků naší školy. Můžete
napsat na papírovou hvězdičku
své novoroční přání, které pak
nalepíte na vánoční stromečky,
aby si ho mohl každý přečíst.
Vím, že přání se nemají říkat,
ale já si přeji, aby se žákům naší
školy dařilo na soutěžích a aby
si děti školy vážily.
 
Dne 6.12 prošel naší školou
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Mikuláš. Jelikož dělají tradičně
Mikuláše deváťáci, tak i tento
rok nebyl výjimkou. Deváťáci se
spojili a vytvořili tým Mikuláše,
tří čertů a tří andělů. Naše paní
učitelka Žemličková nás oblékla
do kostýmů a mohli jsme jít.
Řeknu vám, chodit s Mikulášem
po škole a vidět ty šťastné tváře
dětí je prostě nádhera. Jelikož
kvůli minulému roku bylo
trochu omezeno strašení čertů,
tak jsme se museli trochu krotit,
ale přesto ty nadšené děti stály
za to! Procházeli jsme jen první
stupeň, což je trochu škoda, ale
na druhém stupni by se taky
mohlo klidně stát, že by
po zásahu pekelníků nebylo
koho učit. Menší děti nám hezky
zazpívaly a dostaly pak sladkou
odměnu. I přes mírné obtíže
jsme to zvládli a užili jsme si to.
Příští rok Mikulášskou hůl
převezme někdo jiný.
 
V tentýž den na naší škole
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proběhl tradiční Vánoční
jarmark s vyhlášeným punčem,
po němž neseme své jméno -
Komenďák. Děti celé školy se
prezentovaly nepřeberným
množstvím krásných výrobků.
Bylo to příjemné odpoledne
strávené nakupováním
i posezením nad drobným
pohoštěním z rukou žáků
druhého stupně a kávou, punčem
Komenďákem nebo naším
výtečným pečeným čajem.
Jak jsme ho připravovali, čtěte
na str. 2.
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VESELÉ 
VÁNOCE

Blog.com-enďák

TŘI STRÁŽNÍCI

V listopadu 8. a 9. třídy
navštívily v Beskydském divadle
hru Tři strážníci. Hra vyprávěla
o životě Jaroslava Ježka a jeho
spolupráci s Janem Werichem
a Jiřím Voskovcem, zakladateli
Osvobozeného divadla.
Vypravěči nás zavedli až
do USA, kde Ježek našel svou
manželku, ale v necelých 36

letech zde i zemřel. Všichni
dohromady tvořili super trio,
Voskovec a Werich psali texty,
zatímco Ježek skládal hudbu,
jednou se jim dokonce stalo, že
si nebyli jisti, co vzniklo dříve,
jestli hudba nebo text.
Vystoupení bylo zábavné, vtipné
i naučné, doplněné o písničky.
Mně se to osobně moc líbilo

a myslím že i ostatním
protože potlesk byl velmi
hlasitý. Nato, že byl Ježek
poloslepý a polohluchý, toho
spoustu dokázal a změnil,
a proto si myslím, že ať už nám
život nadělí, co chce, musíme se
s tím vypořádat a nenechat se
zastavit v cestě k našemu cíli. To
bylo důležitým poselstvím
tohoto představení.
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SOUTĚŽ MLADÝ 
ZOOLOG

14.11. se dvě družstva 7. a 8. tříd
účastnila s paní učitelkou
Kulíškovou soutěže Mladý
zoolog pořádanou ZOO Ostrava
. Vše začalo ráno v 7:15
na autobusovém nádraží
a pokračovalo cestou autobusem
do Ostravy a tramvají do ZOO.
Tam jsme zamířili k pavilonu
domácích zvířat,
protože tématem byla
domestikace a česká a slovenská
národní plemena. Ve výukovém
centru na nás čekal test. Měli

jsme na něj půl hodiny a naše
pocity po vypracování byly
dobré. Ještě jsme si prošli ZOO
a pak už vlakem domů, přijeli
jsme v odpoledních hodinách.
Velké zklamání pro nás nastalo
o týden později, kdy se ukázalo,
že bohužel ani družstvo
Mladých lachtanů ani Starých
primátů nepostoupilo. Škoda.
Ale zkušenost i zážitek to byly
skvělé.
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Proč to dělám?
Moje vášeň pro basket začala
na basketbalovém hřišti
na sídlišti kousek od nás. Přišel
s tím můj kamarád a od té doby
jsme pořád hráli, někdy celé dny.
Bylo nás dost a bavilo nás to.
Postupem času jsme zůstali dva.
Když pak kamarád odešel
na střední školu, zůstala jsem
sama. A tak jsem si letos řekla,
že by mě bavilo zase s někým
hrát, a přihlásila se do dívčího
basketu. První tréninky byly dost
sporné, ale už jsme si na sebe
s holkami zvykly. Máme toho
nejlepšího trenéra a skvělý
kolektiv. To je podle mě základ.
Basket mě baví a doufám, že to
bude pokračovat i nadále. Těším
se na to, co s nimi zažiji.
A proto to dělám ...
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Jak jsme 
pekli čaj
Paní učitelky Kulíšková
a Šmídová nás v úterý 4.
prosince v odpoledních hodinách
přizvaly k výrobě pečeného čaje.
Na práci nás bylo hodně a tak
bylo rušno i docela zábava. Bylo
třeba nakrájet hromady ovoce
a po třetí hodině jsme zůstaly už
jen tři holky a paní učitelky.
Dokrájely jsme ovoce, prosypaly
cukrem a skořicí a daly péct. Pak
se vše ještě za tepla plnilo
do skleniček a víčkovalo.
Výsledek byl prostě skvělý
a bylo možné ho zakoupit
na školním jarmarku. Kdo
zakoupil, určitě neprohloupil.
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How are you aneb rozhovor s paní učitelkou

V prvním vydání našeho
časopisu jsme slibovali přinášet
rozhovory s pedagogy
a ostatními zaměstnanci naší
školy. Do vánočního čísla jsme
si tedy připravili rozhovor s paní
učitelkou Věrou Hošťálkovou,
která v letošním roce obdržela
ocenění jako pedagogická
osobnost za dlouhodobé
výsledky své práce.
 

Jak dlouho učíte a kolik let
z toho působíte na naší škole?
Učím už velmi dlouho, přes 36
let a celou dobu jsem na této
škole.
 
Jaké předměty učíte a který
z nich vás nejvíce baví?
Učím angličtinu, ruštinu,
občanskou výchovu a rodinnou
výchovu. Nejvíce mě baví
jazyky, ale také v občance lze
narazit na zajímavé a užitečné
věcí, které bychom měli vědět.
 
Kde jste se naučila tak
výborně mluvit anglicky
a rusky?
Jazyky jsem se naučila ve škole,
ale také jsem absolvovala různé
kurzy a vzdělávání. Byla jsem
dokonce na 2 týdenním

jazykovém kurzu ve Skotsku.
Bohužel jsem v Británii ani
Rusku nepobývala delší dobu,
což je pro studium jazyka to
nejlepší. Proto trochu závidím
dnešním studentům, kteří si
v zahraničí mohou zařídit
brigády, stáže nebo celé
studium. Věřím, že i naši žáci
něco podobného v budoucnu
využijí a budou si moci
zdokonalit své jazykové
dovednosti v přirozeném
prostředí.
 
Proč jste si vybrala naši školu
na učení?
V té době, kdy jsem
nastupovala, nebyla možnost si
vybrat, ale podle takzvané
umístěnky jsem dostala místo
na naší škole. A jde vidět, že

jsem měla velké štěstí,
protože se mi na škole tak
zalíbilo, že jsem si již jiné místo
nehledala.
 
Je něco, co byste vzkázala
žákům naší školy
do budoucna?
Buďte na svou školu pyšní
a hrdí a nezdráhejte se
po absolvování přijít pochlubit
se svými zkušenostmi a úspěchy.
 
Děkujeme za rozhovor.
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